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Protokoll 2 

Svenska Biljardförbundet, styrelsemöte på Idrottens Hus, Stockholm 

Den 3-4 februari 2024 

 
 

Närvarande: Andy Nettleton, Tobias Andersson, Anna-Karin Bedeus (deltog via länk), Sven 

Junghagen, Sam Mubarak, Malin Lindström, David Pennör, Sofia Asp (adjungerad), Stefan 

Norman (adjungerad) 

 

 

§1. Mötets öppnande 

Andy hälsade alla välkomna. 

 

§2. Val av justerare 

Till justerare valdes David Pennör 

 

§3. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§4. Föregående mötes protokoll samt uppföljning av beslut 

Föregående mötes protokoll den 8 januari godkändes. 

 

2024-01-29 Per capsulam beslut: Revidering grengemensamma TB 

2024-01-26 Per capsulam beslut: Revidering TB carambole 

2024-01-15 Per capsulam beslut: Avstängning spelare 

 

§5. Aktuellt från RF  

Extra stämma – val av ny ordförande 

Anna Iwarsson valdes till ny ordförande. Susanne Jidesten valdes till fyllnadsval för Annas 

ledamotsplats. 

Elitstöd 

Lång debatt under den extra stämman. Många som var uppe i talarstolen, däribland Andy. 

Tydligt att många ansåg att det fattade beslutet inte var bra utifrån känslan att det delade in 

idrotterna i ett A- och ett B-lag. RS lyssnade på det som framkom och reviderade sitt svar på 

motionen något. Beslutet innebär att fördelningen av elitstöd 2025 rivs upp och ett nytt 

beslut ska fattas under hösten. Alla idrotter med landslagsverksamhet ska vara en del av 

Elitidrott2030. Innebär inte att vi alla kommer att få stöd men att vi inte exkluderas från att 

vara en del av elitidrotten. Nya principer för fördelning av stöd ska tas fram och presenteras 

på Riksidrottsforum i höst. 

En referensgrupp med en blandning av specialidrottsförbund ska bildas för att arbeta med 

principerna. Vi nominerar Sven att ingå i den gruppen. 

Vårt övergångsstöd för elitidrott 2024 är nu fastställt till 160 000 kr. 

§ 6. Ekonomi 

Statusrapport från Malin. Arbetar med de sista kostnaderna som ska in på 2023. 

Fakturor på årsavgiften har skickats ut. 

 

Mastercard till kommittéerna 

Sven har meddelat att han vill ha ett kort för CK. 
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§7. Styrelsefrågor  

Rekrytering 

Andy och Sofia har intervjuat tre personer för tjänsten som föreningsutvecklare och ska 

intervjua ytterligare två nästa vecka. 

 

Föreningsfrågor 

Årsavgifter: Varje år är det några föreningar som hör av sig när de fått fakturan på 

årsavgiften och meddelar att de är färre medlemmar och därmed ska ha den lägre avgiften. Vi 

har tydligt informerat på flera olika sätt vilket datum vi läser av antalet medlemmar i 

IdrottOnline. Kortare diskussion kring om vi ska korrigera fakturorna eller inte. Vi beslutade 

att fakturorna ska korrigeras till den lägre avgiften. 

 

Beslut: att utesluta Black Ball Pool Club i och med att föreningen lagt ner sin verksamhet. 

 

Beslut: Ludvika Biljardklubb ny medlemsförening. 

 

Riktlinjer för alkoholtest under tävling 

Beslut: att anta riktlinjerna för alkoholtest. 

Alkoholmätaren 

Ny alkoholmätare är inköpt. Den placeras i Skåne. 

Revidering Grengemensamma tävlingsbestämmelserna 

Ett förtydligande behöver göras av paragraf 4.1 Representation. 

Beslut: Att i paragraf 4.1 lägga till ”Grenkommittéerna ges utrymme att i de grenspecifika 

tävlingsbestämmelserna reglera lån mellan föreningar för deltagande i lagtävling. 

Spärra spelare 

Det är ett problem att det finns spelare som inte betalar sina fakturor till SBF. I de 

grengemensamma tävlingsbestämmelserna finns en reglering som gör att vi kan spärra 

spelare från att delta i tävling om de inte fullgjort sina skyldigheter mot förbundet. 

Beslut: Följande rutin gäller från och med nu: 

När en spelare inte betalat faktura inom utsatt tid beslutar kassören ensam eller vid behov 

tillsammans med ordförande i grenkommitté eller annan att när en påminnelse om att betala 

fakturan skickas ut lägga med informationen om att spelaren kommer att spärras från att 

delta i tävlingsverksamhet om inte fakturan betalas inom 10 dagar. 

 

Samtidigt som varningen skickas till spelaren skickas ett underlag för beslut till FS. Om 

spelaren inte betalar inom utsatt tid träder beslutet i kraft och spelaren blir spärrad. 

Spelare har möjlighet att göra upp om en avbetalningsplan med SBF. I dessa fall spärras inte 

spelarens tävlingslicens. 

När beslutet om att spärra en spelare från att tävla träder i kraft meddelas spelarens förening.  

 

En mall/instruktion för hur utskicken ska formuleras tas fram. Ansvariga: Sofia och Malin 

Föreningar som inte betalar avgifter 

Diskussion kring hur detta ska hanteras. En dialog med föreningen bör föras för att få veta 

orsaken till att de inte betalar. 

 



 
 

Svenska Biljardförbundet, protokoll 2024-02-03/04  3 (7) 
 

§8. Aktuellt från kommittéerna  

NBC: nästa möte 28 februari. 

Tobias vill verka för ett Junior-NM. Andy tar med det till NBC. 

 

Malmö Open 8-10 februari 

Varit lite problem med borden. Sven är tävlingsledare. Andy besöker en dag. Jörgen är på 

plats under hela tävlingen samt deltar i Parasport Sveriges aktiviteter. 

 

Internationella ungdomsarrangemang 

EPBF startar en ungdomstour där en tävling kommer att arrangeras i Stockholm i mars. 

Touren består av åtta tävlingar. 

 

CEB vill arrangera ett internationellt ungdomsläger i carambole i Helsingborg. Sven och 

Tobias har dialog med CEB kring budget, nivå på spelarna, osv. SBF är inte medfinansiär 

utan endast med som ansvarig arrangör. 

 

Umeå kommer precis som förra året att arrangera ett träningsläger i sommar. Sker 

tillsammans med Finland. I samband med lägret arrangeras tävlingen Kvarken Cup. 

 

I maj finns möjlighet för svenska ungdomar att delta i en tävling i Wasa. 

 

CK har ett samarbete med Norge för ungdomssatsningen, då Norge inte själva har kapacitet 

att utveckla sin unga spelare. De har bland annat deltagit på träningsläger i Sverige.  

 

Carambole 

Michael Nilsson har lämnat CK. 

 

Pool 

Mats Frösemo har lämnat PK. 

 

EPBF EGA 28 januari 

Andy rapporterade från mötet. Det beslut som röstades igenom var att följa det som WPA har 

sagt. 

 

Snooker 

Haft två möten. SK har nu en bred representation där alla arrangörsföreningar finns 

representerade. Bra engagemang i kommittén och ansvarsområden är fördelade. 

 

§9. Aktuellt från utskotten 

Anläggning 

Bangolf har initierat en gemensam anläggningsgrupp för precisionsidrotter. Sofia har deltagit 

på två möten. Vi har hittills pratat om våra behov samt vad vi eventuellt kan göra 

tillsammans framöver. Lena från Bangolf är med i RFs råd för anläggningar och 

idrottsmiljöer.  

 

Vår anläggningsguide är i princip klar. Har dock fått information om att det är önskvärt att ta 

med samverkansmöjligheter i guiden. Vi lägger till det. 

 

Barn & ungdom 

Tobias redovisade spelarnas svar på utvärderingen av tävlingarna 2023. Den vision vi hade 

inför vi startade tävlingarna med att skapa en gemenskap osv har fallit väldigt väl ut. 
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Att föreningarna har fått ett ekonomiskt stöd för att delta är en starkt bidragande orsak till 

deltagarantalet. Vi behöver fortsätta stötta under 2024. Målsättningen i förlängningen är att 

det ska vara tillräckligt många föreningar och utövare så att det blir många regionala 

tävlingar istället för nationella tävlingar och därmed lägre kostnader för föreningarna. Det tar 

dock ett tag innan vi är där och fram till dess behöver vi satsa medel. 

 

Genom att arbeta med de mjuka målen/värdena, att det är roligt att spela biljard, kommer vi 

även att nå de hårda värdena med internationella framgångar i framtiden. 

 

Ungdomstouren 2024 består av samma tre nationella ungdomstävlingar som 2023 samt 

USM pool i Norrköping. Nytt för i år är en tävling i carambole tillsammans med instruktion. 

 

Skolsamverkan 

Vi har verksamhetsstöd skolsamverkan på 250 000 kr/år 2024-2025. 

Vi inleder en satsning i ett avgränsat område, från Sundsvall till Luleå samt inlandet, i syfte 

att förhindra att bord tas bort från skolor och fritidsgårdar och sporten försvagas. Genom 

satsningen vill vi försöka rusta upp de bord som finns och öka intresset för sporten samt 

verka för att det kommer ut bord där ungdomar samlas. 

I projektet ingår att: 

• Bygga kontaktnät 

• Få en samlad bild av biljard i det utvalda området  

• Införa 8-ball light som det gällande spelet 

• Få fritidsledare att gå Grundtränarutbildningen 

• Det ska vara roligt att spela biljard = bra utrustning behövs 

• Få fler föreningar, Skol-IF och fritidsgårdsföreningar 

• Öka antalet föreningar som söker LOK 

 

 

Tobias lämnade rummet och deltog inte i beslutet. 

 

Beslut: Att arvodera Tobias Andersson perioden februari-december för arbete med projektet 

Skolsamverkan. 

 

Elitutveckling 

Diskuteras under § 12 

 

Kommunikation 

Diskuteras under § 17 

 

Utbildning 

Tävlingsledarutbildningen: Arbetet flyter på bra 

 

Steg 1 utbildning 

En digital del och en praktisk del. Den digitala delen kan i stor utsträckning innehålla samma 

innehåll för alla tre grenar. Jörgen ansvarar. 

För carambole och snooker behöver Jörgen hjälp med att skapa innehåll. Samt att vi för alla 

tre grenar behöver fundera över lämpliga personer att hålla i de praktiska utbildningarna. 

 

Utbildarutbildning 

För de som ska hålla i praktisk del av tävlingsledarutbildningen samt Steg 1 utbildningen. Vi 

beställer från SISU. 
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Utbildningsstruktur 

En utbildningsstruktur ska tas fram under 2024. 

 

§10. Aktuellt från projekten 

Biljard 65+ 

Insats utvecklingsområden RF: Vi blev utvalda att få ingå i arbetet. Sofia arbetar 

motsvarande 20% med det under 2024-2025. För det får vi 300 000 kr/år. Beslutet om 

medel för 2025 är än så längre preliminärt. 

Vi ingår i gruppen: Få verksamheten att hålla över tid 

 

65+ Touren: Kör igång under februari. Göteborg, Skåne och Sundsvall är klara.  

 

Föreningsinsatser: Planering startar inom kort. 

 

Skolsamverkan 

Redovisades ovan under Barn & ungdom 

 

Trygg idrott 

Vi ska kartlägga vårt nuläge, ta fram en handlingsplan utifrån det och jobba med det under 

2024-2025. Vi anställer en person för att arbeta med detta. Andy och Sofia genomför just nu 

intervjuer. 

 

Para 

Jörgen ansvarar tillsammans med Sofia. 

Vi ska: 

• Ta fram skriftligt och rörligt material riktat mot utövare 

• Ta fram skriftligt och rörligt material riktat mot föreningar 

• Ta fram en plan för Special Olympics 

• Uppstart verksamhet intellektuell funktionsnedsättning 1-3 föreningar 

• Uppstart verksamhet rörelsenedsättning 1-3 föreningar 

• Nätverksinsatser 

• Deltagande på mötesplatser och aktiviteter 

• Starta en parakommitté 

 

En långsiktig plan för paraverksamheten tas fram under 2024 

Ansvariga: Sofia, Jörgen, Sven 

 

Digitalisering 

Vi har fått 150 000 kr i projektstöd för att göra en kartläggning och analys. 

 

Syftet med kartläggningen och analysen ska vara att: 

• SF tydliggör vad de vill med sin digitalisering 

• Vad digitalisering kan bidra till, och 

• Vilka tjänster som behövs för att lösa detta 

Stödet är avsett för en extern resurs som hjälper SF med analyserna. 

 

 

§11. Antidoping 

Föreläsning för spelare och ledare den 4 mars 

Föreläsning för tävlingsarrangörer under våren. 
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§12. Elitverksamhet  

I de situationer budgetramarna kräver prioriteringar i samband med landlagsuttagning ska 

följande prioriteringar efterföljas: 

1. Vuxna utövare som bedöms ha chans till framskjutna placeringar (Topp 16) ges fullt stöd 

för deltagande i internationella mästerskap. Uttagning av dessa sker i samråd mellan 

förbundskapten och grenkommitté. 

2. Våra bästa ungdomar ges fullt stöd för deltagande i internationella tävlingar. Uttagning av 

dessa sker i samråd mellan förbundskapten och grenkommitté. 

3. Om Sverige tilldelats fler platser än de uttagna som avses i pkt 1 ovan kan ytterligare 

spelare få lov att delta i mästerskapet, dock ej med fullt stöd. De deltar med hel eller delvis 

självfinansiering. 

Beslut: Att anta Riktlinjer för landslagsuttagning 

 

Diskussion kring ekonomin och prioriteringar.  

Det viktiga är att spelarna förstår förutsättningarna och varför en prioritering behöver göras. 

 

 

§13. Årsavgifter och budget 

Diskussion kring vilket förslag på årsavgifter som ska läggas fram till stämman. 

Viktigt att kommunicera till föreningarna vad avgiften går till och varför den eventuellt höjs. 

Beslut fattas på nästa möte. 

 

 

§14. Biljardgalan 

Genomgång av inkomna nomineringar. Anna-Karin Bedeus och Tobias Andersson lämnade 

mötet under de kategorier där de var nominerade och deltog inte i beslut. 

Tre nominerade och vinnare i samtliga kategorier utom Årets Poolare utsågs. PK meddelar 

inom kort vilka som är nominerade. 

 

§15. Förbundsstämman 

På nästa möte beslutar vi vilka som ansvarar för att föredra de olika punkterna på 

dagordningen. 

 

Styrelseförslag: 

Stadgerevidering - Klar 

Kommentar till budget – Sven skriver ett förslag 

 

Tillfråga mötesordförande och sekreterare 

Vi frågar Thomas som var ordförande på förra stämman. 

 

Valberedningen 

Johan Hansson tillgänglig för omval. Daniel tackat nej och Pernilla har inte svarat. Till nästa 

möte funderar alla över personer som skulle kunna tillfrågas. 

 

 

 

§16. Verksamhetsinriktning 

Uppföljning av de uppsatta målen för 2022-2023. 
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Diskussion om vilka mål vi ska sätta upp för 2024-2025. Utifrån diskussionerna tar Sofia 

fram ett förslag. 

 

 

§17. Kommunikation 

Diskussion kring hur vi ska arbeta med kommunikation. Både internt och externt. 

 

Hur kan vi bättre få ut informationen till medlemmar? Idag använder vi hemsidan samt 

skickar nyhetsbrev till föreningarna. Vi testar direktkontakt med medlemmarna genom att 

starta ett nyhetsbrev som går direkt till medlemmarna och inte bara till föreningen. 

 

Hur kan vi ändra bilden av biljarden så att vi ses som en idrott? Att vi är idrottsutövare? 

Gäller både den externa bilden av biljarden men även den interna bilden att biljardspelare 

inte ser sig om en del av idrottsrörelsen. 

 

Vi provar att starta igång Kommunikationsutskottet. Ett tydligt uppdrag för utskottet ska tas 

fram innan vi letar personer att ingå. 

 

Skapa ett paket av värden av det vi erbjuder för att försöka få sponsorer. Värden såsom att vi 

är en sport för alla hela livet, att vi når personer inte passar in i annan organiserad idrott. 

 

 

§18. Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 

 

§19. Nästa möte  

11 mars 

8 april 

Styrelsehelg 1-2 juni 

 

§20. Mötets avslutade 

Andy tackade för deltagandet och avslutade mötet. 

 

 

 

Stockholm 2024-02-04 

 

 

Andy Nettleton, ordförande  Sofia Asp, sekreterare  

 

 

David Pennör, justerare 


